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MØTEINNKALLING 
 
Det innkalles til møte i  

Notodden kommunestyre 
torsdag 10.05.2012 kl 18.00 

i Samfunnssalen, Sentrumsbygg 
 

Eventuelle forfall må meldes til sekretariatet snarest mulig: 
Telefon: 3501 5170 
Mobil/SMS: 9705 3334 
Mail: margit-johanne.fromyr@notodden.kommune.no 
 
Varamedlemmer møter kun etter nærmere innkalling. 
 
Dokumentene er utlagt til gjennomsyn i 2. etg. i Sentrumsbygg. 
 

--------- 
Møtet direkteoverføres på WEB-TV – se www.notodden.kommune.no 
 
Møtet annonseres med ”Åpen spørretime ”  
som gir anledning for alle personer bosatt i Notodden å stille spørsmål til ordføreren før møtet. 
- se retningslinjer på www.notodden.kommune.no 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 41/12 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
19/12 Landbruksutvalget 24.04.2012 
7/12 Oppvekstutvalg 24.04.2012 
30/12 Helse- og sosialutvalget 25.04.2012 
19/12 Teknisk utvalg 25.04.2012 
4/12 Kultur- og stedsutviklingsutvalg 26.04.2012 
17/12 Formannskapet 26.04.2012 
41/12 Kommunestyret 10.05.2012 
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Elisabeth Steen Arkivsaksnr:  11/1340 
 Arkivkode:  210  
 
 
ÅRSREGNSKAP OG ÅRSMELDING 2011 FOR NOTODDEN 
KOMMUNE  
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
1. Det fremlagte årsregnskap fastsettes som Notodden kommunes regnskap for 2011. 
2. Regnskapsresultatet, overskudd på til sammen kr. 5 425 033,55, fastsettes som 

kommunens resultat for 2011. 
3. Årsoverskuddet for 2011 avsettes med 50 % til pensjonsfond med kr. 2 700 000, 25 % til 

disposisjonsfond med kr. 1 350 000, og 25 % fordeles på seksjonenes rammer i 2012 til 
tiltak for brukere og ansatte i henhold til oppstilling i saken med totalt kr. 1 375 033. 

4. Resterende finansiering for investeringsprosjekter som ikke er avsluttet videreføres i 2012 
med kr. 61 665 729. 

5. Etterberegning av kommunalt tilskudd til ikke-kommunale barnehager er foretatt i 2011. 
Tilskuddet for 2011 er nedjustert med kr. 2 727 322. 

6. Notodden kommunes årsmelding for 2011 godkjennes. 
 



Saksnr. 41/12 

Side 5 av 36 

Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 
1. Det fremlagte årsregnskap fastsettes som Notodden kommunes regnskap for 2011. 
2. Regnskapsresultatet, overskudd på til sammen kr. 5 425 033,55, fastsettes som 

kommunens resultat for 2011. 
3. Årsoverskuddet for 2011 avsettes med 50 % til pensjonsfond med kr. 2 700 000, 25 % til 

disposisjonsfond med kr. 1 350 000, og 25 % fordeles på seksjonenes rammer i 2012 til 
tiltak for brukere og ansatte i henhold til oppstilling i saken med totalt kr. 1 375 033. 

4. Resterende finansiering for investeringsprosjekter som ikke er avsluttet videreføres i 2012 
med kr. 61 665 729. 

5. Etterberegning av kommunalt tilskudd til ikke-kommunale barnehager er foretatt i 2011. 
Tilskuddet for 2011 er nedjustert med kr. 2 727 322. 

6. Notodden kommunes årsmelding for 2011 godkjennes. 
 

 
Notodden kommune, 31.03.2011 

 
Magnus Mathisen 

rådmann 
 

--------- 
 
Formannskapet i møte 26.04.2012: 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Årsmeldingen er lagt fram for utvalgene med følgende innstilling fra 
rådmannen: 
 
Årsmelding 2011 for Notodden kommune tas til orientering. 
 

------------- 
 
 
 
Landbruksutvalget i møte 24.4.2012: 
 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

--------- 
 
Oppvekstutvalget i møte 24.4.2012: 
 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

-------- 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 24.4.2012: 
 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

-------- 
 
Teknisk utvalg i møte 25.4.2012: 
 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

-------- 
 
Kultur- og stedsutviklingsutvalget i møte 26.4.2012: 
 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
Utlagt i saken: 
1. Notodden kommunes regnskap for 2011 
2. Notodden kommunes årsmelding 2011 
 
Vedlegg: 
1. Regnskap 2011 for Notodden kommune: 

a) Revisjonsberetning datert 10.04.2012 
b) Rapport fra Telemark kommunerevisjon IKS til kontrollutvalget datert  10.04.2012 
c) Uttalelse fra kontrollutvalget etter møte 25.4.2012 – sak 11/12 

2. Årsmelding 2011 for Notodden kommune - utsendt tidligere 
3. Årsrapport 2011 for Kongsbergregionen  - levert til de politiske partiene 19.4.2012 
 
Innledning  
Årsregnskapet for 2011 viser et overskudd på kr. 5 425 033,55. 
 
Saksopplysninger 
I henhold til forskrift om kommunale og fylkeskommunale årsregnskap og årsberetning, jf. 
kommuneloven § 48, skal kommunestyret vedta årsregnskap og årsmelding, samt disponere 
eventuelt ikke disponert driftsresultat. 
 
Disponering av overskuddet  
Årsregnskapet for 2011 er gjort opp med et overskudd på kr. 5 425 033,55. Rådmannen 
foreslår at årsoverskuddet for 2011 avsettes med 50 % til pensjonsfond, 25 % til 
disposisjonsfond og 25 % fordeles på seksjonenes rammer i 2012 til tiltak for brukere og 
ansatte. 
 
Forslag til disponering av overskudd 2011: 
   Seksjonene  
 Disposisjonsfond Pensjonsfond Brukere Ansatte Sum 
Til disposisjonsfond 1 350 000,00    1 350 000,00

Til pensjonsfond  2 700 000,00   2 700 000,00

Fordelt seksjonene:     

Sentraladministrasjon   34 567,79 26 500,00 61 067,79

Oppvekst   249 048,70 211 000,00 460 048,70

Kultur og stedsutvikling   16 207,59 16 000,00 32 207,59

Helse og omsorg   340 696,76 309 000,00 649 696,76

Sosial og flyktninger   29 917,04 9 000,00 38 917,04

Samf.utv. og tekniske tjenester   74 095,68 59 000,00 133 095,68

Sum 1 350 000,00 2 700 000,00 744 533,55 630 500,00 5 425 033,55

 
Pensjonsfond 
Premieavvik er forskjell mellom innbetalt pensjonspremie og beregnet pensjonskostnad. Det 
er store svingninger i premieavvik fra år til år. I 2010 økte premieavviket til Notodden 
kommune med 28 mill kr, og i 2009 med 29 mill kr. Pr 31.12.10 er samlet premieavvik  
89 mill kr. Notodden kommune vil fortsette å utgiftsføre premieavviket pr. 31.12.10 over 15 år 
og får en utgift de neste 15 år på om lag 6 mill kr pr. år som følge av dette.  
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Vedtaket i kommunestyret 15.12.11 sak 123/11 endrer praksis. Amortiseringstiden for 
premieavvik i kommunens tjenestepensjonsordning endres til 1 år med virkning fra 
premieavviket fra 2011. Tidligere premieavvik amortiseres over 15 år som tidligere. 
Belastningen er innarbeidet i kommunens budsjett for 2012. 
 
Det ble i 2010 opprettet et pensjonsfond. Fondet kan benyttes i år hvor pensjonskostnadene 
overskrider budsjettet. Fondet vil utgjøre en motpost til den 15-årige 
premieavviksforpliktelsen. Rådmannen viderefører praksis med at i år med overskudd avsettes 
50 % av overskuddet til pensjonsfondet. Dette vil utgjøre 2,7 mill kr for 2011. Fondet er ikke 
bundet. Dersom kommunen skulle gå med underskudd, så vil underskuddet måtte dekkes inn 
av kommunens frie fond, herunder både disposisjonsfond og et eventuelt pensjonsfond.  
 
Avsetning til tiltak for brukere og ansatte 
Overskuddet i 2011 er et resultat av stor innsats, nøysomhet og ansvarlighet i organisasjonen. 
De ansatte har gjort en kjempeinnsats og har levert god kvalitet i en periode med mange 
ubesatte stillinger og svært knappe ressurser. Det resulterte i at en årsprognose på 5,6 mill. 
kroner i underskudd ble snudd til et årsresultat på 5,4 mill. kroner i overskudd.  
 
Rådmannen mener at innsatsen og resultatet bør markeres. Rådmannen foreslår derfor at 25 % 
av overskuddet avsettes til tiltak for virksomhetenes brukere og til arbeidsmiljøtiltak for 
virksomhetenes ansatte. Rådmannen legger opp til at den enkelte virksomhet selv beslutter 
disse tiltakene. Beløpet til hver virksomhet beregnes basert på virksomhetens netto ramme 
(tiltak til brukerne) og antall fast ansatte (arbeidsmiljøtiltak). En slik avsetning vil virke 
motiverende og utløse en rekke gode tiltak til gagn for brukerne og arbeidsmiljøet. 
 
Tilskudd til ikke-kommunale barnehager 
Kommunen beregner og utbetaler tilskudd til ikke-kommunale barnehager gjennom året på 
grunnlag av vedtatt budsjett for året. Det skal etter reglene foretas avregning mot regnskap og 
utbetales/trekkes eventuelle differanser. For 2011 har Notodden kommune nedjustert utbetalt 
tilskudd med til sammen kr. 2 727 322,-, og dette beløpet inngår i kommunens overskudd for 
2011. 
 
Det har også kommet signaler fra statlig hold om at tilskuddet kan beregnes ut fra 
gjennomsnittlig antall barn gjennom året. Notodden kommune har brukt barnetall pr. 15.12.11 
i beregningen av tilskuddet for 2011. 
 
Investeringer 
Det er merforbruk på prosjekter i investeringsregnskapet på kr. 2 032 770,-. Merforbruket er 
dekket av bevilgninger fra andre prosjekter.  



Saksnr. 41/12 

Side 9 av 36 

 
Tall i 1000 kroner Vedtatt Brukt  Dekket av  Rest  
 ramme pr. 31.12.11 Merforbruk eksterne tilskudd finansieres 
Kjøp av flyplass 0 192 650 -192 650  -192 650
Løfteutstyr institusjoner *) 900 000 1 174 552 -274 552  -274 552
Bil Bekkhus arbeidssenter *) 150 000 160 000 -10 000  -10 000
Digital fremviser Notodden kino *) 650 000 775 716 -125 716 111 624 -14 092
Miljøgate 4. etappe *) 1 850 000 1 869 521 -19 521  -19 521
Standardheving kommunal vei *) 4 500 000 4 585 880 -85 880 5 598 -80 282
Abelsgt./Telnesgt. 5 700 000 5 700 688 -688  -688
Notodden vannverk 112 215 000 113 446 841 -1 231 841 263 333 -968 508
Nytt tak Sentrumsskolen 0 8 400 -8 400  -8 400
Gulvvaskemaskiner *) 314 490 358 184 -43 694  -43 694
Rehabilitering kommunale bygg *) 1 070 420 1 129 758 -59 338  -59 338
Oppgradering Sentrumsbygg *) 19 218 388 19 474 050 -255 662  -255 662
Jordingsfeil Notodden kino (Sentrumsbygg) *) 400 000 480 308 -80 308  -80 308
Nytt gjerde Meaksmoen barnehage *) 200 000 214 875 -14 875  -14 875
Bolig enslig mindreårige flyktninger *) 2 640 969 2 651 169 -10 200  -10 200
Sum 149 809 267 152 222 592 -2 413 325 380 555 -2 032 770

*) Prosjektene er avsluttet og videreføres ikke, se liste nedenfor. 
 
Rest finansiering i budsjettsaken 15.12.11 var estimert i forhold til fremdrift i prosjektene pr. 
oktober 2011 til kr. 64 709 184,-. De faktiske rammene som er igjen pr. 31.12.11 og som 
rådmannen foreslår å videreføre i 2012 er på kr. 61 665 729,-.  
 
Følgende prosjekter avsluttes: 
 Vedtatt Brukt Rest Dekket av  Rest  
 ramme pr. 31.12.11 finansiering eksterne tilskudd ramme 
Løfteutstyr institusjoner 900 000 1 174 552 -274 552  -274 552
Bil Bekkhus arbeidssenter 150 000 160 000 -10 000  -10 000
Digital fremviser Notodden kino 650 000 775 716 -125 716 111 624 -14 092
Tak Lisleherad kirke 1 250 000 1 177 022 72 978  72 978
Miljøgate 4. etappe 1 850 000 1 869 521 -19 521  -19 521
Gangbru Tinnelva 13 000 000 12 608 964 391 036  391 036
Bruer Høybødalen 2 660 945 2 622 972 37 973  37 973
Sanering avløp Heddal stavkirke 600 000 319 674 280 326  280 326
Bru Gavlesjå 560 000 557 293 2 707  2 707
Standardheving kommunal vei 4 500 000 4 585 880 -85 880 5 598 -80 282
Gulvvaskemaskiner 314 490 358 184 -43 694  -43 694
Rehabilitering kommunale bygg 1 070 420 1 129 758 -59 338  -59 338
Oppgradering Sentrumsbygg 19 218 388 19 474 050 -255 662  -255 662
Jordingsfeil Notodden kino (Sentrumsbygg) 400 000 480 308 -80 308  -80 308
Nytt gjerde Meaksmoen barnehage 200 000 214 875 -14 875  -14 875
Bolig enslig mindreårige flyktninger 2 640 969 2 651 169 -10 200  -10 200
Sum 49 965 212 50 159 938 -194 726 117 222 -77 504
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Årsmeldingen 
Årsmeldingen inneholder en beskrivelse av forbruk i investerings- og driftsregnskapet i 2011 
og rapportering av vesentlige avvik fra vedtatt budsjett for 2011. Årsmeldingen inneholder 
også kommentarer til måloppnåelse, framtidige utfordringer, analyse av kommunens utvikling, 
fortolkning av statlige styringssignaler, forventet utvikling i rammebetingelser, forventet 
endring i kommunens inntekter og behovsendringer i kommunens tjenesteproduksjon og lov- 
og forskriftspålagte endringer. 
 
Avsnittet om kommunens økonomi inneholder kun hovedtall fra drifts- og 
investeringsregnskapet. For mer detaljerte opplysninger om regnskapstall og økonomisk status 
vises til det detaljerte årsregnskapet for 2011 med hovedoversikter og noter som er utlagt i 
saken, samt revisjonsberetningen. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 42/12 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
20/12 Teknisk utvalg 25.04.2012 
42/12 Kommunestyret 10.05.2012 
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Harald Sandvik Arkivsaksnr:  12/434 
 Arkivkode:  113 N00  
 
 
NASJONAL TRANSPORTPLAN 2014 -2023 -HØRING 
 
 
Teknisk utvalgs innstilling til kommunestyret: 
 
Notodden kommune støtter Kongsbergregionens uttalelse og vil i tråd med denne be om at 
følgende tema blir prioritert i fylkeskommunens uttalelse: 
 

E134’s betydning både som nasjonal transportkorridor og for regional utvikling må vektlegges - og 
kreves utbygd med ny veg snarest mulig: 

o E134 Damåsen - Saggrenda forventes gitt byggestart i 2013 som forutsatt gjennom 
bevilgninger gjennom statsbudsjettet for 2013. Og må i NTP planlegges ferdig utbygd i 
perioden 2014 - 2017 

o E134 Århus - Gvammen forventes gitt byggestart i 2013 som forutsatt gjennom 
bevilgninger gjennom statsbudsjettet for 2013. Og må i NTP planlegges ferdig utbygd i 
perioden 2014 - 2017 

o E134 Saggrenda - Gvammen: En oppfølging av gjennomført KVU må synliggjøres i NTP 
gjennom prioritet i planleggingsmidler i perioden 2014 til 2017, og med  oppstart av 
utbygging av ny veg i perioden 2018 - 2023 

 

• Jernbane Drammen - Kongsberg:  
o Prosjekt med etablering av kortere reisetid og høyere frekvens må muliggjøres ved at det i 

NTP blir synliggjort en ambisjon/prioritet i perioden 2018 - 2023 slik at dette er realisert i 
2024 

Notodden kommune vil i tillegg be om at fylkeskommunen fremmer følgende tillegg til 
Kongsbergregionens uttalelse: 
 

• ”Staten bør i større grad bidra til flyplasser som ikke driftes av AviNor, slik at de kan 
drives med tilnærmet økonomisk balanse”. 

 

• Ansvaret for utvikling, eierskap og drift av viktige kollektivknutepunkt (herunder 
Notodden kollektivterminal) må klargjøres, og stat / fylkeskommune bør ta et betydelig 
større ansvar for dette. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til teknisk utvalg: 
 
Notodden kommune støtter Kongsbergregionens uttalelse og vil i tråd med denne be om at 
følgende tema blir prioritert i fylkeskommunens uttalelse: 
 
E134’s betydning både som nasjonal transportkorridor og for regional utvikling må vektlegges 
- og kreves utbygd med ny veg snarest mulig: 

o E134 Damåsen - Saggrenda forventes gitt byggestart i 2013 som forutsatt gjennom 
bevilgninger gjennom statsbudsjettet for 2013. Og må i NTP planlegges ferdig utbygd i 
perioden 2014 - 2017 

o E134 Århus - Gvammen forventes gitt byggestart i 2013 som forutsatt gjennom bevilgninger 
gjennom statsbudsjettet for 2013. Og må i NTP planlegges ferdig utbygd i perioden 2014 - 
2017 

o E134 Saggrenda - Gvammen: En oppfølging av gjennomført KVU må synliggjøres i NTP 
gjennom prioritet i planleggingsmidler i perioden 2014 til 2017, og med  oppstart av utbygging 
av ny veg i perioden 2018 - 2023 

 
• Jernbane Drammen - Kongsberg:  

o Prosjekt med etablering av kortere reisetid og høyere frekvens må muliggjøres ved at det i NTP 
blir synliggjort en ambisjon/prioritet i perioden 2018 - 2023 slik at dette er realisert i 2024 

Notodden kommune vil i tillegg be om at fylkeskommunen fremmer følgende tillegg til 
Kongsbergregionens uttalelse: 
 
• Staten bør i større grad bidra til kommunale lufthavner slik at de kan drives med tilnærmet 

økonomisk balanse. 
 
• Ansvaret for utvikling, eierskap og drift av viktige kollektivknutepunkt (herunder Notodden 

kollektivterminal) må klargjøres, og stat / fylkeskommune bør ta et betydelig større ansvar for 
dette. 

 
Notodden kommune, 23.04.2012 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Janne Væringstad 
 kst. seksjonsleder 
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Teknisk utvalg i møte 25.04.2012: 
 
Ken-Roger Wølner foreslo på vegne av Sol, Ap, Frp, V, Krf og H: 
Rådmannens forslag til tilleggspunkt 1 endres til: 
”Staten bør i større grad bidra til flyplasser som ikke driftes av AviNor, slik at de kan drives 
med tilnærmet økonomisk balanse”. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling med endringsforslaget fra Ken-Roger Wølner enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Samlet saksframstilling. Nasjonal Transportplan 2010 – 2019 – Høring. 
2. Mail datert 23.01.2012. Innkalling til regionrådsmøte. 
3. Intern mail til rådmannen, datert 26.01.2012. 
4. Forslag til nasjonal transportplan, datert februar 2012. 
5. Brev fra telemark fylkeskommune, datert 09.02.2012. Invitasjon til dagseminar. 
6. Brev fra Telemark fylkeskommune, datert 22.03.2012. 
7. Mail fra telemark fylkeskommune – videresendt av daglig leder Kongsbergregionen 

17.04.2012. 
8. a) Mail fra daglig leder Kongsbergregionen, datert 17.04.2012 

b) Forslag til saksframlegg fra daglig leder Kongsbergregionen. 
 
Vedlegg: 
1. Dok. 8 b - Forslag til saksframlegg fra daglig leder Kongsbergregionen  
 
Sammendrag:  
Kommunen har fått Nasjonal transportplan til uttalelse fra fylkeskommunen som vil samordne 
en uttalelse fra fylkeskommunen overfor de nasjonale transportetatene. Forslag til uttalelse er 
utarbeidet av Kongsbergregionen, og rådmannen støtter dette, med tillegg av to punkter som 
har mer ”lokal” tilknytning. 
 
Saksframstilling her: 
Rådmannen har gjennomgått forslaget til saksframlegg fra daglig leder i Kongsbergregionen 
(dok 8b – se vedlegg), og slutter seg til dette. Det henvises derfor til dette vedlegget både 
angående opplysninger i saken, vurderinger og forslag til konklusjon / vedtak. Rådmannen 
finner det likevel riktig å komme med enkelte tilføyelser på visse punkter. 
 
Tilleggskommentarer: 
 
Forrige behandling av nasjonal transportplan. 
Ved forrige behandling av transportplanen (2010 – 2019) – (dok 1) ble det gitt en noenlunde 
tilsvarende uttalelse fra kommunen på basis av et tilsvarende forslag fra Kongsbergregionen. 
I tillegg til de sentrale sakene som også den gangen ble tatt opp fra Kongsbergregionen, ble 
det den gangen føyd på sju mer ”lokale” punkter: 
 

1. Arbeide for at staten bidrar til kommunale lufthavner slik at de kan drives med 
tilnærmet økonomisk balanse. 

2. Sykkelbysatsingen (herunder sykkelby Notodden) bør videreføres i planperioden 
slik at det kan være mulig å få etablert et brukbart helhetlig sammenhengende 
sykkelnett i tråd med utarbeidede planer, og med det få full effekt av de 
investeringene som er gjort så langt i prosjektet. 

3. Ansvaret for utvikling, eierskap og drift av viktige kollektivknutepunkt (herunder 
Notodden kollektivterminal) må klargjøres, og stat / fylkeskommune bør ta et 
betydelig større ansvar for dette. 

4. Tilskudd til drift av Bratsbergbanen bør innarbeides i statens ordinære budsjett for 
kjøp av togtjenester. 
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5. Notodden kommune ser det som viktig at høyhastighetsbane med utgangspunkt i 
Haukelibanen jobbes videre med som prioritert alternativ. 

6. Det må startes forprosjektering av ny trase fra Kongsberg til Notodden med tanke 
på å bli en del av intercity og flytogtrafikken og senere høyhastighetsnettet. 

7. På E134 strekningen mellom Notodden og Kongsberg er det flere flaskehalser som 
må utbedres snarest, uavhengig av Nasjonal Transportplan. 

 
Bratsbergbanen (pkt. 4) nevnes i regionuttalelsen, og likeledes strekningen Kongsberg – 
Notodden (pkt. 6). Disse punktene trenger da etter rådmannens syn ikke fremmes som 
”særpunkter” herfra. 
 
Sykkelbysatsingen i Notodden (pkt. 2) er nå ferdig som særprosjekt i regi av Statens vegvesen. 
Rådmannen finner det ikke hensiktsmessig å ta opp dette i denne overordnede 
plansammenhengen.  
 
Haukelibanen (pkt.5) og høyhastighetsbane Kongsberg – Notodden (pkt.6) synes å være svært 
lite aktuelle prosjekter i denne planperioden og uttalelse om dette bør etter rådmannens syn 
utgå for å få konsentrert uttalelsen om det viktigste. 
 
Flaskehalser på strekningen mellom Notodden og Kongsberg (pkt. 7) ses nå på av vegvesenet i 
en egen sak. Denne typen mindre prosjekter vil uansett ikke komme inn i Nasjonal 
transportplan som prosjekter, da transportplanen på investeringssiden kun tar opp de større 
prosjektene. Rådmannen finner det derfor ikke hensiktsmessig å ta opp dette i denne 
overordnede plansammenhengen.  
 
De gjenstående punktene (pkt.1 og pkt. 3) er av mer prinsipiell karakter, da de går inn i 
prinsipper for eierskap og drift av sentrale punkter i kollektivsystemene. Rådmannen ser det 
slik at disse fortsatt kan ha en viss relevans inn i dette plandokumentet, og anbefaler disse 
videreført som en særuttalelse fra Notodden. 
 
Konklusjon: 
 
Rådmannen anbefaler Kongsbergregionens uttalelse med tillegg av at pkt. 1 og pkt 3 fra 
forrige NTP- uttalelse videreføres i denne uttalelsen. 
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LOKALE FOLKEHELSETILTAK - ÅRSRAPPORT 2011  
 
 
Helse- og sosialutvalgets  innstilling til kommunestyret: 
 
 
1. Årsrapport fra folkehelsekoordinator tas til orientering. 
 
2. Kommunestyret mener folkehelsearbeidet naturlig hører inn under Helse- og 

sosialutvalget. Kommunestyret ber rådmannen vurdere fremtidig organisering av dette 
feltet og komme tilbake med forslag. Kommunestyret mener feltet må styrkes med 
personell og ressurser. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til helse- og sosialutvalget: 
 
Årsrapport fra folkehelsekoordinator tas til orientering 
 
 

Notodden kommune, 17.04.12 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Anne Grete Rønningsdalen 
seksjonsleder 

--------- 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 25.04.2012: 
 
Hanne Thürmer (KrF) foreslo: 
 
Helse- og sosialutvalget mener folkehelsearbeidet naturlig hører inn under Helse- og 
sosialutvalget. Vi ber rådmannen vurdere fremtidig organisering av dette feltet og komme 
tilbake med forslag. Helse- og sosialutvalget mener feltet må styrkes med personell og 
ressurser. 
 
Det ble delt ut prosjektsøknad. Notodden fra ”trygdeby” til folkehelsekommune. 
 
Votering: 
 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.  
Hanne Thürmers forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
 
Utlagt i saken:  
1. Søknad til Helsedirektoratet 
 
 
Vedlegg:  
1. Årsrapport fra folkehelsekoordinator 
 
Saksopplysninger 
Funksjonen som folkehelsekoordinator har vært fordelt på to stillinger innen seksjon for kultur 
og utgjør til sammen et halvt årsverk. Det er gjennomført en rekke prosjekter og tiltak. 
Tilbudene om folkehelsetiltak har i 2011 hatt målgrupper i alle aldre, fra førskolebarn til eldre 
bosatt i institusjon. Folkehelserådet har bevilget midler til 11 ulike tiltak og prosjekter. 
Folkehelsekoordinator har deltatt aktivt i kurs og seminarer i regi av fylkets 
folkehelsesatsning.  
 
Telemark fylkeskommune har de siste årene gitt tilsudd til lønn folkehelsekoordinator, men 
dette tilskuddet har falt bort fra 2012.  
 
Det vises for øvrig til årsmelding fra folkehelsekoordinator for fullstendig gjennomgang av 
aktiviteter i 2011. 
 
Vurdering 
De eksisterende folkehelsetiltakene er et godt grunnlag for videre arbeid i forbindelse med en 
ytterligere satsning på helsefremmende arbeid i Notodden kommune. Folkehelsesatsningen 
som allerede er etablert bør videreføres og utvikles – og bør sees i sammenheng med 
eventuelle midler til frisklivssatsing med vekt på psykisk helse og rus.  
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ÅPENHETSINDEKS 2011 I NOTODDEN KOMMUNE  
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
1. Styremøter i kommunale foretak skal som hovedregel gå for åpne dører. 
2. Vedtektene i Notodden kommuneskoger KF endres med følgende tillegg: 

”Styremøter skal som hovedregel gå for åpne dører.” 
3. Informasjon om åpenhetsindeksen 2011 – Notodden kommune tas til etterretning. 
4. Saken oversendes Norsk Presseforbund. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 

1. Styremøter i kommunale foretak skal som hovedregel gå for åpne dører. 
2. Vedtektene i Notodden kommuneskoger KF endres med følgende tillegg: 
3. ”Styremøter skal som hovedregel gå for åpne dører.” 
4. Informasjon om åpenhetsindeksen 2011 – Notodden kommune tas til etterretning. 

 
 

Notodden kommune, den 16.04.12 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
-------- 

 
Formannskapet i møte 26.04.2012: 
 
Morten Halvorsen (SOL) foreslo: 
Tillegg – nytt pkt 4: 
Saken oversendes Norsk Presseforbund. 
 
Torgeir Fossli foreslo på vegne av Venstre: 
Rådmannen bes gjøre en betenkning omkring praksisen med at kommunestyremedlemmer må 
undertegne taushetserklæring ved konstituering. 
 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Morten Halvorsens forslag til nytt pkt 4 ble enstemmig vedtatt. 
 
Torgeir Fossli forslag på vegne av Venstre ble enstemmig vedtatt. 

--------- 
 
Formannskapets vedtak: 
 
Rådmannen bes gjøre en betenkning omkring praksisen med at kommunestyremedlemmer må 
undertegne taushetserklæring ved konstituering. 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Norsk Presseforbunds åpenhetsindeks-undersøkelse 
 
Vedlegg: 
1. Norsk Presseforbunds åpenhetsindeks-undersøkelse 
 
Sammendrag / Bakgrunn for saken: 
Norsk Presseforbund har gjort en undersøkelse blant landets kommuner, for å skaffe seg en 
oversikt over åpenhetsindeksen. Undersøkelsen viste til at Notodden kommune hadde fem 
punkter hvor det var rom for forbedringer. Etter en gjennomgang av punktene, ser rådmannen 
at det bare er ett av fem punkter kommunen bør forbedre. 
 
Saksopplysninger: 
Undersøkelsen viste følgende (det er satt + ved punktene som er oppfylt og – ved punktene 
kommunen bør forbedre): 
 

1. Generell korrespondanse er gjort tilgjengelig. (+) 
2. Kommunen har ingen søkefunksjon som lar folk søke etter 

dokumenttittel/mottaker/avsender og over en tidsperiode. (-) 
3. Kommunens nettsider gir ikke informasjon om innsynsretten etter Offentleglova. (-) 
4. Politiske saksdokumenter er gjort tilgjengelige i elektronisk form. (+) 
5. Nettsiden har kontaktinformasjon til kommunens politikere. (+) 
6. Kommunen har ikke reglement som fastslår ytringsfrihet for ansatte, også for å ytre seg 

om kommunale spørsmål. (-) 
7. Kommunen har ikke reglementsbestemt at det gjelder taushetsplikt for saker som blir 

behandlet bak lukkede dører i kommunestyret. (-) 
8. Kommunen har reglementsbestemt at møte i kontrollutvalget som hovedregel skal 

behandles for åpne dører. (+) 
9. Kommunen har ikke bestemt i vedtekt for kommunalt foretak at styremøtene som 

hovedregel skal gå for åpne dører. (-) 
10. Kommunens postjournal på internett gir mulighet til å lese eller laste ned innhold i 

dokument som ikke er unntatt innsyn fra offentligheten. (+) 
 
Som kartleggingen viser, er det enkelte punker som kommunen kan forbedre i forhold til 
åpenhetsindeksen. 
 
Dette er punktene 2, 3, 6, 7, og 9. 
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Vurdering: 
 
Punkt 2 
Undersøkelsen viser at kommunen ikke oppfyller kravet til søkefunksjonen i postjournalen på 
internett. Det etterlyses en funksjon hvor brukerne kan søke på 
dokumenttittel/avsender/mottaker over en viss tidsperiode, for å lete opp ønskede dokumenter.  
 
I dag har kommunen en søkefunksjon som gjør det mulig å søke både på dokumenttittel og 
dato på dokumentet. Det er foreløpig ikke mulig å søke på avsender/mottaker. Dette vil kunne 
bli endret i framtidige versjoner av programvaren. 
 
Spørsmålet blir så om kommunen oppfyller kravet i undersøkelsens punkt 2.  
 
Ordlyden i undersøkelsen angir søkekriterium: dokumenttittel/avsender/mottaker.  
Rådmannen tolker ordlyden slik at det ikke er et krav at både dokumenttittel, avsender og 
mottaker skal være mulige søkekriterier. Ordlyden tolkes slik at det er tilstrekkelig at ett av 
søkekriteriene er til stede i søkefunksjonen.  
 
I internettutgaven av Notodden kommunes postjournal, kan man søke både på dokumenttittel 
og dato. Det er altså godt mulig for brukerne å finne frem i postjournalen. Punkt 2 må derfor 
ansees som oppfylt, i det formålet med vilkårene må være at det skal være enkelt for brukerne 
å finne frem til konkrete dokumenter. 
 
Punkt 3 
Det er vist til at kommunen verken har omtalt Offentleglova, lagt ut en lenke til loven, eller 
laget en lenke til Justisdepartementets veileder. 
 
Dette er ikke riktig. Retten til innsyn er omtalt på denne siden: 
 
http://www.notodden.kommune.no/NTK-Import/Innsynsrett-i-offentlige-dokumenter/ 
 
Det er ikke direkte henvist til Offentleglova i omtalen. Spørsmålet er om det er nødvendig, da 
det ligger både lenke til Offentleglova og en lenke til Offentlegforskrifta. 
 
Notodden kommunen har derfor fått et urettmessig poengtrekk på dette punktet. Om siden skal 
forbedres kan likevel diskuteres. 
 
Punkt 6 
Det er vist til at kommunen ikke har reglementsregler som fastslår ytringsfrihet for ansatte 
(også til å ytre seg om kommunale spørsmål). 
 
Dette er ikke riktig. Her vises til Notodden kommunes Etiske retningslinjer, punkt 3.3 og 
punkt 3.4. 
 
http://www.notodden.kommune.no/Documents/Administrasjonen/Etiske_retningslinje_for_No
todden_kommune.pdf 
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Se også Notodden kommunes veiledning om åpen bedriftskultur og varsling:  
Når sant skal sies. 
 
http://www.notodden.kommune.no/Documents/Administrasjonen/Vedlegg%20til%20varsling
splakaten.pdf 
 
Punkt 7 
Det er vist til at kommunen ikke har reglementsbestemt taushetsplikt for saker som blir 
behandlet for lukkede dører i kommunestyret. 
 
Dette er ikke riktig. I Notodden kommunes delegasjonsreglement, punkt 1.7, vises det til 
møter som holdes for lukkede dører etter kommuneloven § 31, og at utvalgets medlemmer og 
kommunale tjenestemenn ved slike anledninger skal bevare taushetsplikten. Rådmannen kan 
ikke se at det skal være nødvendig å spesifisere at dette gjelder for kommunestyret. 
 
http://www.notodden.kommune.no/Documents/Administrasjonen/Delegasjonsreglement%20e
ndret%20i%20kommunestyret%201_9_2011.pdf 
 
Punkt 9 
Det er vist til at kommunen ikke har bestemt i vedtekt for kommunalt foretak at styremøtene 
som hovedregel skal gå for åpne dører.  
 
Per i dag er det kun Kommuneskogen i Gransherad som er å regne som et kommunalt foretak i 
Notodden kommune. Det bør vurderes å vedtektsfeste at slike møter som hovedregel skal gå 
for åpne dører. 
 
Konklusjon 
 
Notodden kommune har fått merknader på fem punkter. Slik rådmannen ser det, er det bare 
nødvendig å jobbe med ett av punktene; punkt 9. 
 
Punkt 9: Rådmannens foreslår å vedtektsfeste at slike styremøter i kommunale foretak (her 
kommuneskogen i Gransherad) som hovedregel skal gå for åpne dører. 
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GODKJENNING AV VEDTEKTER FOR NOTODDEN 
FRIVILLIGSENTRAL  
 
 
Helse- og sosialutvalgets innstilling til kommunestyret: 
 
1. Vedlagte forslag til vedtekter for Notodden Frivilligsentral godkjennes. 
 
2. Hanne Thürmer velges som styremedlem og Hege Dordi Stordal Støa (Ap) som 

varamedlem til styret i Frivilligsentralen. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til helse- og sosialutvalget: 
 
Vedlagte forslag til vedtekter for Notodden Frivilligsentral godkjennes. 
 
 

Notodden kommune, 17.04.12 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Anne Grete Rønningsdalen 
seksjonsleder 

-------- 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 28.03.2012: 
 
Saken ble utsatt da vedtektene til saken ved en glipp ikke fulgte sakspapirene. 
 

-------- 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 25.04.2012: 
 
Helse- og sosialutvalget velger Hanne Thürmer som styremedlem og Hege Dordi Stordal Støa 
(Ap) som varamedlem til styret i Frivilligsentralen. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
Vedlegg: 
1. Forslag til vedtekter for Notodden Frivilligsentral 
2. Internt notat - historikk 
 
Bakgrunn 
Det ble allerede i 2008 sett på muligheter for å opprette en frivillighetssentral i Notodden. Det 
var daværende SLT koordinator som startet arbeidet . Det viste seg den gang å ikke være nok 
interesse blant frivillige organisasjoner i Notodden til at dette kunne realiseres. 
 
Formannskapet fattet  8.10.2010 et vedtak om at administrasjonen skulle utrede sak om 
frivillighetssentral i Notodden. Ved kommunestyrets behandling av Årsbudsjett for 2011 og 
økonomiplan for 2011-2014 ble det fattet vedtak om at det skulle flyttes 250 000 kr fra 
Hjemmebaserte tjenester til opprettelse av en frivillighetssentral i Notodden. 
Det ble i 2011 søkt Kulturdepartementet om midler til opprettelse av en frivillighetssentral, og 
det ble innvilget 145 000 kr til opprettelse. Det ble i oktober tilsett daglig leder ved 
Frivilligsentralen som har arbeidet med etablering og hatt kontakt med frivillige lag og 
foreninger. 
 
Vedtekter for frivillighetssentralen er utarbeidet og sendt på høring til følgende instanser. 
Mental helse, Notodden røde kors, Notodden IOGT og Notodden idrettsråd. Høringsfrist er 
satt til 20. april og høringssvar vil bli referert i møtet i Helse og sosialutvalget. 
 
Saksopplysninger: 
Notodden Frivilligsentral er under oppstart. Sentralen har ansatt daglig leder og er i 
underetasjen på Skoland aktivitetshus. Notodden Frivilligsentral har som mål å være 
bindeledd mellom enkeltpersoner, frivillige organisasjoner og det offentlige for utveksling av 
ubetalte tjenester. Sentralen sin oppgave og funksjon er å bli en lokalt forankret møteplass og 
samhandlingsarena for frivillige og kulturelt mangfold. Sentralen skal være åpen for alle som 
ønsker å benytte seg av tjenesten og de som har lyst til å delta innen frivillig virksomhet. 
Notodden Frivilligsentral er en kommunalt eid sentral, men ønsker et utstrakt samarbeid med 
lokale lag og foreninger, enkeltpersoner og grupper. 
 
Vurderinger: 
Det er laget et nytt hørings utkast til forskrift om tilskudd til frivilligsentraler fra 
Kulturdepartementet. Forslag til ny forskrift er foreløpig sendt ut på høring og det er presisert 
at det ikke er ferdigbehandlet fra departementets side. Det er der forsøkt å tydeliggjøre 
departementets rolle og plassere ansvaret for frivilligsentralenes drift og aktiviteter lokalt. 
Departementet har blant annet gått bort i fra eierbegrepet og fjernet krav til styre/årsmøte og 
40 pst. lokal finansiering ut over statstilskuddet. Dette er nå formulert som et generelt krav om 
at sentralen ”drives lokalt av kommunen, frivillige lag/foreninger eller andre, med lokal 
finansiering til å sikre aktivitet i tråd med formålet.” 
 
Konklusjon: 
Det kan ta tid før ny forskrift er på plass og rådmannens anbefaling er at forslag til vedtekter 
vedtas og at de revideres ved behov og når ny forskrift foreligger. 
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BEHOV FOR BYGGING AV AVLASTNINGSBOLIG OG 
OMSORGSBOLIGER FOR UNGE MENNESKER MED PSYKISK 
UTVIKLINGSHEMMING 
 
 
Helse- og sosialutvalgets innstilling til kommunestyret: 
 
Kommunestyret ser behov for bygging av 7-8 sentrumsnære, tilrettelagte boliger i tillegg  
til 4-5 enheter i avlastningsbolig. 
Kommunestyret ber rådmannen om å finne egnet tomt og å legge fram endret forslag til 
investeringsprosjekt for kommunestyret senest innen budsjett 2013. 
 
Kommunestyret forutsetter at dette skjer i nær dialog med brukerne/familiene. 
 
 
 



Saksnr. 46/12 

Side 28 av 36 

Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til helse- og sosialutvalget: 
 
Helse og sosialutvalget slutter seg til forslaget om bygging av tilrettelagte boliger i Skolegata. 
Utvalget ber rådmannen om å igangsette arbeidet med omregulering av området og prosessen 
med rivningssøknader for Skolegata 3,5 og 7. 
 
 

Notodden kommune, 17.04.2012 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Anne Grete Rønningsdalen 
seksjonsleder 

--------- 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 25.04.2012: 
 
Rådmannens endrede innstilling til helse- og sosialutvalget: 
Helse- og sosialutvalget ser behov for bygging av 7-8 sentrumsnære, tilrettlagte boliger i 
tillegg til 4-5 enheter i avlastningsbolig. 
Utvalget ber rådmannen om å finne egnet tomt og å legge fram endret forslag til 
investeringsprosjekt for kommunestyret senest innen budsjett 2013. 
 
Hege Dordi Stordal Støa (Ap) og Cecilie Lerstang (Sol) foreslo følgende tillegg: 
Utvalget forutsetter at dette skjer i nær dialog med brukerne/familiene 
 
Votering: 
Rådmannens endrede innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Forslag fra Hege Dordi Stordal Støa (AP) og Cecilie Lerstang (SOL) ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
Bakgrunn 
Behov for bygging av avlastningsbolig og omsorgsboliger for unge mennesker med psykisk 
utviklingshemming. 
 
Omsorgsboliger. 
Tjenesten for funksjonshemmede (TFF) gir i dag tjenester til ca 40 personer med 
utviklingshemming i boliger med heldøgns omsorg. Vi har en ganske spredt boligstruktur, 7 
enheter med 4 – 12 boliger på hvert sted, til sammen 36 boliger. Det siste som ble bygget var 
12 boliger i Solhaugveien 2 i 2005. Den gangen var det stort sett unge voksne som flyttet inn 
fra foreldrenes hjem for første gang. Noen av disse hadde ventet på ledig bolig i flere år.  
Ved bygging av de tolv boligene i Solhaugveien var det skepsis fra brukerhold i forkant, for at 
det ble planlagt felles bolig for så mange som tolv personer. Gjennom de årene som har gått så 
er erfaringen med huset stort sett positive. Alle leilighetene er selvstendige og beboerne velger 
selv hvor mye de vil ha av tid alene og når de ønsker å være sammen med andre. Leilighetene 
er knyttet sammen fire og fire over tre etasjer. Solhaugveien ligger sentralt med atkomst til 
Storgata. Dette ser vi har gitt en positiv gevinst for brukerne til å bruke sentrum; med nærhet 
til butikk, kino, bibliotek, kulturskolen, buss til Vekst på ØTA (arbeidsplass for noen). Enkelte 
kan gå på egen hånd, andre får følge av boligpersonell.  
 
Avlastningsbolig. 
Tjenesten for funksjonshemmede (TFF) har ansvar for avlastningstilbud i institusjon for ca 7-8 
barn /unge. Familier med barn med særlige behov har rett på avlastning for å hindre at de blir 
utmattet og for å kunne opprettholde ferie, ansvar for andre barn m.m. De fleste barn får 
avlastningstilbud i private hjem, og det er virksomhet Helsestasjon som administrerer dette for 
ca 30 barn i dag. Avlastning i bolig (institusjon) er et tilbud for barn med mer omfattende 
bistandsbehov, slik som barn med multifunksjonshemming eller barn med særlig utfordrende 
atferd. 
 
Notodden kommune mangler en egnet avlastningsbolig. Fra 2005 har man leid 3 - 4 av 
leilighetene i Solhaugveien som en midlertidig løsning. Disse er ikke tilrettelagt til formålet, 
de er for trange i forhold til hjelpemiddelbehov og det er mangelfullt uteområde. 
Avlastningsboligen hadde tilsyn fra Fylkesmannen i 2009, og i rapporten ble det gitt merknad 
på de fysiske forholdene, blant annet de manglende mulighetene for trygg lek. 
 
De neste årene 
De nærmeste årene vil en del av de unge brukerne komme over i voksen alder, dvs. over 18 år. 
Tildelingskontoret og TFF har vært i kontakt med flere av disse familiene for å høre hva de 
tenker. Det er naturlig, og i tråd med nasjonale retningslinjer, å tenke fremtidig etablering 
utenfor foreldrehjemmet. For noen er dette aktuelt rundt 18 år, mens andre tenker å vente ett 
til to år til. Mange med funksjonsnedsettelse kan bo i ordinær bolig og få bistand av 
ambulerende hjemmetjeneste. I denne saken har vi kartlagt de brukerne som ser ut til å ha 
behov for bolig med personell hele døgnet, dvs. brukere som trenger tilsyn og bistand 
fortløpende. Slik det ser ut i dag vil det være ca 7-8 personer som kan være aktuelle for egen 
bolig fra rundt 2014-2015, og ca 8-10 personer rundt 2017-2020.  
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Avlastningsboligen har hatt økt pågang de siste årene, og har måttet leie fire boliger i stedet 
for tre på Solhaug. I vinter har det vært begrenset mulighet til å gi utvidet tilbud eller gi tilbud 
til nye brukere på grunn av manglende kapasitet. Noen av de som benytter tilbudet i dag, vil 
etter hvert komme over i egen bolig og dermed frigjøre noe kapasitet. Vi anslår at det vil være 
behov for bygging av fire – fem enheter ved ny avlastningsbolig. Det er en økning i antall 
unge med atferdsproblemer, og disse er det vanskelig og ikke alltid hensiktsmessig å finne 
privat avlastningstilbud til. Det er derfor viktig med en avlastningsbolig der det legges til rette 
for best mulig for aktivitet og trygg lek ute. 
 
Vurderinger 
Antall 
Tildelingskontoret har gjennom mange år vært kjent med behov for ny avlastningsbolig med 
egnet uteområde, og  vi ser at det nærmer seg behov for selvstendig bolig for flere av de unge 
brukerne. Gjennom oversikter ved Tildelingskontoret og kontakt med aktuelle familier kan vi 
anslå behov for 4-5 enheter i avlastningsbolig og for ca 7-8 nye omsorgsboliger med heldøgns 
tjeneste. Hver avlastningsenhet benyttes til ulike tider av to-tre brukere, så dette vil kunne gi 
tilbud til 10-12 familier. Med ny avlastningsbolig blir det samtidig frigjort fire leiligheter i 
Solhaugveien. Sammen med 7-8 nye omsorgsboliger vil dette gi 11-12 ledige boliger. 
Fremtidig behov mot 2020 synes å ligge noe høyere. Det vil være naturlig å gjøre en mer 
fullstendig analyse senere, og se dette i sammenheng med boliger som kan bli ledige de neste 
årene. 
 
Sentrumsnært 
Den positive erfaringen med boligene i Solhaugveien gjør at det er ønskelig å finne areal nær 
sentrum til nye boliger. Kontakten med familiene/foreldrene viser at de fleste tenker sentrum 
som det beste alternativet. Noen sier det så sterkt som at det er eneste aktuelle alternativ. 
Spørsmålet vekker sterke følelser for foreldrene, som ønsker å legge til rette for best mulig 
løsning for sine barn. Noen har vært i tanker om å ordne egen bolig selv hvis kommunen ikke 
har en god løsning. For kommunen er det et ønske å sette fremtidig behov og tilbud inn i en 
helhet, og unngå mange enkeltstående individuelle løsninger som blir utfordrende i økonomi 
og kvalitet, sosialt og faglig. 
 
Seksjon for helse og omsorg har i kontakt med teknisk seksjon sett at aktuelt område kan være 
Skolegata 3, 5 og 7. Området har gode muligheter for egnet ute/lekeareal, det ligger sentralt og 
har nærhet til annen drift i helse og omsorg. Det er ønskelig at prosess med omregulering og 
rivningssøknad kommer i gang da dette alltid vil ta noe tid. 
 
Samlet drift 
Vi har i dag mange små enheter med fire boliger i fellesskap. Erfaringene etter seks års drift 
med tolv boliger i Solhaugveien, viser at dette kan være et godt botilbud. Det kan ivareta den 
enkeltes mulighet for å være for seg selv og samtidig kunne ha glede av fellesskap enten i 
egen etasje med de fire andre som bor der, eller med flere av de tolv i felles turer og lignende. 
Arkitektonisk utforming har veldig mye å si både for brukernes opplevelse av kvalitet og for 
driftsmessige hensyn på økonomi og faglighet.  
 
For driften av avlastningsboligen er det særlig viktig at denne ikke blir liggende for seg selv. 
Større drift gir mulighet for større stillinger, mer faglig miljø og er mer rasjonelt økonomisk. 
Det gir mer trygghet for medarbeiderne fremfor å være alene med en bruker. 
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Høsten 2010 ble det gjort en kostnadsgjennomgang av hele kommunen ved Agenda Kaupang. 
For tjenester til personer med utviklingshemming ble det sagt i rapporten:  
”Man kan tenke seg bedre tjeneste og lavere kostnader med en annen boligstruktur der en 
mindre del av kostnadene bindes opp i beredskap som nattevakter og tilstedevakter med få 
brukere”.  Som oppfølging av rapporten hadde de ulike seksjoner arbeidsgrupper i gang 
gjennom vinteren. Disse la frem sine rapporter for kommunestyret i april 2011. Helse og 
omsorg konkluderte med at endring av boligstruktur ville kreve investeringer, og at det mest 
aktuelle ville være å se dette i forbindelse med etablering av nytt bofellesskap for yngre 
funksjonshemmede. 
 
Konklusjon 
Det er behov for ny avlastningsbolig med 4-5 enheter og 7-8 nye omsorgsboliger for unge 
personer med psykisk utviklingshemming. Disse to bør bygges i tilknytning til hverandre for å 
gi rasjonell og stabil drift. Boligene bør ligge sentrumsnært slik at beboerne i størst mulig grad 
får mulighet for egen mestring i aktivitet og deltakelse. Det er ønskelig at tomt i Skolegata 3, 5 
og 7 reguleres og settes i stand til dette formålet. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 47/12 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
47/12 Kommunestyret 10.05.2012 
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:   Arkivsaksnr:  12/558 
 Arkivkode:  006 &00 
 
 
LIKESTILLINGSUTVALGET  
- REVIDERING AV INSTRUKS OG HANDLINGSPLAN  
 
 
Rådmannens innstilling til kommunestyret: 
 
Rådmannen bes om, i samarbeid med likestillingsutvalget, å utarbeide ny instruks for utvalget 
og å revidere handlingsplanen. 
 
 

Notodden kommune, 30.4.2012 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Gjeldende instruks for likestillingsutvalget vedtatt 1992 
2. Gjeldende handlingsplan for likestillingsutvalget vedtatt 1992 – rullert 1994 
3. Protokoll fra likestillingsutvalgets møte 2.4.2012 
 
 
 
Bakgrunn for saken: 
 
 
I likestillingsutvalgets møte 26.4.2012, sak 6 ble det fattet følgende vedtak: 
 
Likestillingsutvalget har innledet sitt arbeid med å sette seg inn i gjeldende instruks for 
utvalget (fastsatt 1992) og nåværende handlingsplan for likestilling (vedtatt i 1992).  
Etter utvalgets vurdering er det behov for revisjon av både instruks og handlingsplan. 
Likestillingsutvalget tilrår derfor at kommunestyret vedtar ny instruks for utvalget og tar 
initiativ til revisjon av handlingsplanen. Utvalget har merket seg at nåværende instruks og 
handlingsplan er begrenset til likestilling mellom kjønnene.  
 

Etter utvalgets vurdering bør man ved revisjon av dokumentene legge til grunn samme brede 
forståelse av likestilling som Barne-, likestillings- og inkluderingsdepartementet benytter i sitt 
arbeid. 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Instruks for likestillingsutvalget ble vedtatt i Notodden bystyre 18.6.1992. 
Handlingsplan for likestilling ble vedtatt i bystyret 4.2.1993 og rullert i bystyrets møte 
16.6.1994. 
 
 
Vurdering: 
 
Rådmannen er enig med utvalget i at både instruksen og handlingsplanen som er fra 1992 og 
1994 er modne for revidering / gjennomgang, og ønsker å følge opp utvalgets anmodning. 
Saken legges fram for kommunestyret med innstilling om at rådmannen, i samarbeid med 
likestillingsutvalget, utarbeider ny instruks for utvalget og reviderer handlingsplanen. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 48/12 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
48/12 Kommunestyret 10.05.2012 
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Jørn Christensen Arkivsaksnr:  10/203 
 Arkivkode:  033 &29 
 
 
ÅPEN SPØRRETIME I NOTODDEN KOMMUNESTYRE  
 
 
Saken legges fram for kommunestyret for drøfting og evnt. tiltak til 
forbedringer. 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Kommunestyresak 20/10 i møte 11.3.2010 
2. Retningslinjer for åpen spørretime, datert 20.4.2010 
3. Kommunestyresak 51/11 – grunngitt spørsmål fra Ken Roger Wølner (SOL) 
4. Saksframlegg og behandling i kommunestyresak 69/79 i 2011. 
 
Vedlegg: 
1. Retningslinjer for åpen spørretime, datert 20.4.2010 
 
 
 
Bakgrunn for saken 
 
Kommunestyrets vedtak av 11.03.2010: 
 

Det innføres ”Åpen spørretime” i Notodden kommunestyre  
 

Ordfører utarbeider forslag til lokale retningslinjer basert på retningslinjene fra  
Øvre Eiker, pkt. 2.1.1 og 2.1.2 (pkt. 2.2 – Høringer – skal ikke gjelde for Notodden). 
Utkastet følger utsending til kommunestyret 29.04.2010. 
 

Ordningen innføres som en prøveordning og evalueres etter ett år. 
 
Kommunestyrets vedtak av 1.9.2011: 
 

Oppsummering av prøveordningen ”Åpen spørretime i kommunestyret” tas til 
orientering. 
Sak om ”Åpen spørretime i kommunestyret” legges fram for nytt kommunestyre for 
drøfting og evnt. tiltak til forbedringer. 

 
--------- 

 
 
På neste side følger en oppsummering. 
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Oppsummering av ordningen pr. juni 2011: 
 
1. Ordfører har mottatt én henvendelse knyttet til ”Åpen spørretime”. Saken var av en slik 

karakter at ordfører fant det riktig å ta kontakt med den som hadde levert spørsmålet for en 
samtale. Det ble avholdt et møte der vi fant fram til videre strategi i saken.  

 
Det er ikke foretatt ekstern evaluering av ordningen. Ordningen er drøftet mellom ordfører 
og rådmann. Vi hadde i utgangspunktet forventet at kommunens innbyggere vil utnyttet 
denne muligheten til å få kommunestyret direkte i tale. Når det i så liten grad har skjedd 
antar vi at innbyggerne bruker andre kanaler for å få kontakt med politikerne.  

 
2. Det er redegjort for ordningen med ”Åpen spørretime” i lokalavisen da det startet opp.  

Ordningen er beskrevet på Notodden kommunes hjemmeside, og personalet på 
servicetorget er kjent med reglene for Åpen spørretime. 
Når det annonseres møte i kommunestyret annonseres også ordningen med Åpen 
spørretime. 
Ordføreren mener kommunen har gitt tilstrekkelig informasjon om denne demokratiske 
muligheten. 

 
3. Ordføreren vil ikke ta initiativ til at ordningen skal opphøre. Jeg mener det er en 

demokratisk mulighet som bør bestå. Jeg finner det riktig at kommunestyret etter valget i 
september drøfter ordningen og finner eventuelle tiltak til forbedringer. 

-------- 
 
 
Det har heller ikke vært henvendelser til ordfører i tiden etter juni 2011 og fram til i dag. 
 



 
 
 
 
 

 
 
 
NOTODDEN KOMMUNE 

 
 
 
Blueskommunen 

 
 

 
 

Vår saksreferanse: Vår arkivreferanse: Deres referanse: Vår dato: 
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RETNINGSLINJER FOR ÅPEN SPØRRETIME 

 
 
Spørretime med 30 min. offentlig spørretid før begynnelsen av kommunestyrets ordinære 
møter i Notodden kommune gjennomføres på følgende måte: 
 
 
1. Før kommunestyrets møte settes kl 18.00, gjennomføres det inntil 30 min. offentlig 

spørretid i møtesalen. 
 
2. Alle personer bosatt i Notodden kommune kan stille spørsmål til ordføreren. 

Kommunestyrets medlemmer kan ikke stille spørsmål i kraft av denne ordningen, men må 
gjøre det i form av interpellasjon eller grunngitt spørsmål. 

 
3. Spørsmål som skal besvares av ordføreren må være ordføreren skriftlig i hende senest 

mandag før kommunestyrets møte. 
 
4. Spørsmålene må gjelde kommunale forhold og være av allmenn interesse for kommunens 

innbyggere. 
 
5. Spørsmålene med skriftlig begrunnelse må være korte og ta maks. 3 min. å stille. Utover 

dette, kan spørsmålsstilleren få anledning til replikk. 
 
6. Spørsmålene besvares av ordføreren eller ordførerens stedfortreder.  
 
7. Det informeres foran hvert kommunestyremøte om adgangen til å stille spørsmål. 

Informasjon gis i forbindelse med kunngjøringen av vedkommende kommunestyremøte. 
 
8. Dersom det oppstår tvil om forståelsen av disse retningslinjene, avgjør ordføreren hva 

som er riktig forståelse av retningslinjene. 
 
 
 
 

Notodden 2010-04-20 
 
 

Lise Wiik 
ordfører 

 


